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Zápis z 6. jednání  Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:      13. 6. 2012 od 16,25 h (posun začátku jednání o 25 minut nastal 

z důvodu kolize s jednáním Výboru pro zdravotnictví, sociální a byt. 
politiku ZHMP) 

Přítomni:                   dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 6. jednání výboru 
Na základě žádosti rad. Udženija byl zařazen nový bod „Bezpečnostní situace v ul. Ve 
Smečkách. Doplněný program byl odsouhlasen všemi přítomnými členy (7-0-0). 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 5. jednání byl schválen bez připomínek 6-0-1. (JUDr. Ledl se zdržel  z důvodu 
nepřítomnosti na minulém jednání.) 
 
Za omluveného J. Slezáka, stálého ověřovatele, byla ověřovatelem zápisu z 6. výboru 
jmenována JUDr. Teska Arnoštová 6-0-1. 
 
 
3. Tisk R-07096 k zajištění externích právních služeb pro HMP  
Materiál podrobně okomentoval předkladatel materiálu do Rady HMP, rad. Manhart. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se, proč nebyl materiál projednáván v právní komisi a 
zda bude předmětem jednání na právní komisi; 
rad.Manhart – proces chceme zahájit co nejdříve, proto nebude materiál projednáván na 
komisi, podmínkou realizace je odsouhlasení na ZHMP; 
JUDr. Teska Arnoštová – upozornila na dostupnou judikaturu Ústavního soudu, která 
uvádí, že pokud zadavatel disponuje svým legislativně právním útvarem, není důvod 
poptávat dodavatele právních služeb (v konkrétním případě u „zbytkové agendy“  v rámci 
běžných právních služeb - část 7 veřejné zakázky viz Odůvodnění veřejné zakázky podle 
ust. § 156 odst. 1 zákona č. 137/2006 Sb. dále jen „Odůvodnění“) a zmínila možný 
problém s nepřiznáním náhrad nákladů řízení (právního zastoupení) a dále neúčelného a 
neefektivního nakládání s finančními prostředky. Dále připomínkovala užší řízení, kdy  
v Odůvodnění je uvedeno, že tato forma výběrového řízení je zvolena s ohledem na 
časovou náročnost. Uvedla, že odkaz na časovou náročnost není správný, neboť zadávací 
lhůta dle ust. § 39 zákona č. 137/2006 Sb. je u užšího řízení delší než u otevřeného řízení. 
Z důvodu většího počtu věcných a právních připomínek a nebude-li materiál projednáván 
na právní komisi, avizovala, že své připomínky  bude prezentovat  na ZHMP. Požádala 
rad. Manharta o předložení souhrnu poskytnutých právních služeb za poslední 4 roky, 
včetně konkretizování druhu služeb a organizačních útvarů, jaké služby byly poptávány a 
za jaké finanční prostředky. Uvedla, že uvedená informace je nezbytná k Odůvodnění a 
dále k odůvodnění přiměřenosti a účelnosti budoucí vyhlašované veřejné zakázky.    
rad. Manhart – vyjádřil, že si je  vědom možného problému s proplácením za práv. služby, 
ale především je nutné vytvořit metodiku k samotnému poptávání veřej. zakázky. 
Klíčovou otázkou je způsob vypsání veřej. zakázky a s ohledem na charakter této zakázky 
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mu pracovní komise doporučila preferovat dvoukolové, tedy užší řízení, ačkoli on sám 
původně navrhoval otevřené řízení. 
P. Hána – vzhledem k tomu, že předložený materiál bude v Radě ještě diskutován, může 
nastat změna záměru, tudíž členové výboru nemají konečnou verzi. Navrhl proto sdělit 
poznatky a připomínky předkladateli tisku a v tuto chvíli materiál vzít pouze na vědomí; 
Ing. Kloudová – dotázala se, kdy bude po projednání v Radě pozměněný materiál opět 
předložen do tohoto výboru; 
rad. Manhart – budou-li změny zásadního charakteru, připustil opětovné projednání, ale 
snahou je předložit tisk na červnovém ZHMP; 
Ing. Kloudová – ke sdělení rad. Manharta o předložení materiálu R-07096 zastupitelům 
„na stůl“  před jednáním červnového ZHMP upozornila, že zásadně nesouhlasí s tímto 
postupem. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere na vědomí tisk 
R-07096 k zajištění externích právních služeb pro hl. m. Prahu. 

hlasování 6-0-1 
 
 
4. Různé: 
Bezpečnostní situace v ul. Ve Smečkách 
Předseda výboru P. Hána  krátce uvedl důvod zařazení bodu, přivítal předsedu Sdružení 
Nového Města pražského a ředitele K+K Hotels p.Otakara Johna a požádal  JUDr. Lédla, 
který je členem Komise Rady HMP pro koordinaci aktivit na veřejných prostranstvích, 
kde byl projednáván problém v ulici Ve Smečkách, o seznámení členů výboru se situací 
v této lokalitě.  
JUDr. Lédl  podrobně informoval o negativním postoji a častých stížnostech obyvatel 
v místě, zmínil majetkovou provázanost subjektů v ulici, umné zneužívání právních 
aspektů činností a využívání schvalovacích procesů institucí (např. MČ Praha 1, 
živnostenských odbor, odbor památkové péče, stavební úřad). 
JUDr. Krobová Hášová – dotázala se, zda je v kompetenci VBTVSL řešit nastalou situaci 
a doporučila obrátit se na MČ Praha 1; 
P. Hána – z informace jednoznačně vyplývá, že dochází k narušování veřej. pořádku, proto 
minimálně můžeme požádat bezpečnostní složky o součinnost a podávání pravidelné 
informace o aktuální situaci. Konstatoval, že je neuvěřitelné, že ze zákona se nemůžou 
vystavovat na novinových pultech erotické časopisy, ale legislativně nelze postihnout 
podniky, kde jsou ve výloze spoře oděné dívky. Výbor by mohl přijmout usnesení, které 
napomůže k řešení situace, ale obrat může přinést pouze schválení zákona o regulaci 
prostituce. 
rad. Manhart – informoval, že navazuje na legislativní snahy býv. nám. JUDr. Blažka o 
regulaci prostituce. Tento jev je nutné regulovat a pomocí zákona dát možnost městským 
částem jako samosprávným celkům řešit situaci. Z toho důvodu provádí revizi 
vypracovaného zákona a na podzim letošního roku plánuje návrh zákona předložit do 
ZHMP. 
O. John – tento problém prorůstá do širšího centra Prahy, kumulace činnosti v ul. Ve 
Smečkách je šokující nejen pro obyvatele, ale i návštěvníky města, proto o problému již 
referovaly i sdělovací prostředky. Situace je nepříjemná i z toho důvodu, že se dění 
neodehrává pouze v soukromí domů, ale tzv. naháněči se pohybují v okolí domů v ul. Ve 
Smečkách i na přilehlém Václavském náměstí. Zmínil také enormní náklady na úklid. 
Požádal výbor o spolupráci a podporu při řešení a potírání problému. Již mnoho politiků 
mapovalo situaci na místě, byli pohoršeni, ale pomoci se obyvatelé nedočkali. 
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JUDr. Krobová Hášová – vznesla na p. Johna dotaz, zda sdružení již podalo trestní 
oznámení; 
O. John – zatím tak sdružení neučinilo. Z pozice ředitele hotelu sdělil, že především 
nabízel pomocnou ruku policii, a to umístěním kamery na budově hotelu. 
(Pozn. tajemníka výboru: 2 kamery Městského kamerového systému HMP jsou 
instalovány na protější budově podniku Darling). 
Mgr. Vondrášek, řed. PČR – při pravidelných hlídkách spolupracuje PČR s MP HMP, 
policie provádí častou kontrolu např. podávání alkoholických nápojů, dosažení plnoletosti, 
držení či užívání drog, přestupky proti veřejnému pořádku, ale tito tzv. nahaněči již 
odstranili počáteční nedostatky v dokladech, mají právně ošetřeny smlouvy o nájmech, 
tudíž policie má v současnosti velmi ztížený prostor. Znalecké posudky konstatovaly, že 
erotické reklamy nepřesahují trestněprávní rovinu. Služebna Městské policie umístěná Ve 
Smečkách napomůže postihnout alespoň přestupky a pouliční kriminalitu. 
P. Hána – vyslovil domněnku, že pokud  neexistuje v současné době legislativní páka, 
snad nastane změna po přijetí zákona, na kterém pracuje v současnosti rad. Manhart. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu žádá zástupce PČR a 
MP HMP o maximální úsilí v zajištění bezpečnosti v ul. Ve Smečkách a o předložení 
zprávy o aktuální situaci  na 7. jednání výboru. 

hlasování 6-0-0 
(odešel Kabický) 

 
 
 
5. Plnění úkolů 
 dopravní situace v ul. V Holešovičkách 

 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere 
informaci o výsledcích činnosti v odhalování a řešení přestupků překročení nejvyšší 
dovolené rychlosti v ul. V Holešovičkách na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
(odešla Kloudová) 

 
 
6a)  Zpráva Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za květen 2012 
Ředitel PČR, plk. Mgr. Vondrášek, v krátkém komentáři zmínil negativní trend u 
kapesních krádeží, pozitivní u krádeží věcí z aut či vloupání do domů a bytů. V květnu 
policie zaznamenala významný nárůst zajišťování akcí ve veřejném pořádku. 
diskuze: 
P. Hána – dotázal se, zda policie eviduje kapesní krádeže nejvíce v turisticky 
exponovaných místech; 
plk. Mgr. Vondrášek – ano, jedná se především o zlatý kříž. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
PČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci za květen  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
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6b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za květen 2012 
Nám. ředitele ZZS HMP MUDr. Valášek v komentáři uvedl nárůst počtu úmrtí v 
souvislosti s trest. činností a sebevraždy; zmínil nový trend – porody doma. V souvislosti 
s častějším zasahováním v centru města požádal členy výboru o podporu s vybudováním 
dalšího stanoviště ZZS – lze řešit tzv. kontejnerovým stanovištěm. Dále zmínil problémy 
s výší sazby – příspěvku při mimořádných událostech. Výše příspěvku je vzhledem 
ke specifičnosti města, t.j.  koncentrace významných institucí, metro, mezinárodní letiště, 
lodní doprava, možnosti  teroristického útoku atd. poddimenzován (10 Kč/osoba/rok). 
diskuze: 
P. Hána – které osoby jsou nejvíce náchylné k sebevraždě; 
MUDr. Valášek – muži:mladší – drogy, starší – bilanční sebevraždy; 
JUDr. Teska Arnoštová – informovala, že na jednání komise porodních asistentek na MZ 
ČR zazněl názor, že je lepší směrovat porody do porodních domů. Vyslovila souhlas 
s názorem MUDr. Valáška na výši příspěvku s tím, že nařízení vlády k 1. 1. 2013 přinese 
změnu sazby při mimořádných událostech. Praha je specifická i tím, že sem dojíždí mnoho 
občanů do zaměstnání  s trvalým bydlištěm v kraji Středočeském a Severočeském. 
P. Hána – doporučil projednat problematiku na Výboru pro zdravotnictví, sociální a 
bytovou politiku. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
ZZS HMP k bezpečnostní situaci za květen  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
 
 
6c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci za květen 2012 
Zprávu doplnil ředitel HZSP plk. Mgr. Pešek. V uplynulém měsíci došlo k 738 událostem, 
byla řešena situace v obytném domě v Jankovcově ul. a požár letadla na  Letišti Praha.  
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
HZS HMP  k bezpečnostní situaci za květen 2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
6d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2012 a Informace o petiční 
akci v parku na Klárově, Praha 1 
Mgr. Klema krátce doplnil měsíční zprávu a  písemnou informaci o situaci v parku na 
Klárově. 
 
Předseda P. Hána navrhl  konat 7. jednání výboru jako výjezdní v sídle MP HMP, Korunní 
98, Praha 10. Přítomní členové vyslovili souhlas se změnou místa konání. 
Ing. Beran požádal členy výboru o sdělení, zda 12. 9. využijí odvoz minibusem v 15,30 h 
z Mariánského náměstí do Korunní. 
 
Ing. Beran, ředitel odboru bezpečnosti a krizového řízení  MHMP podal informaci o přijetí 
bezpečnostních opatření při přenosu ME ve fotbale EURO 2012 na velkoplošné obrazovce 
na Staroměstském nám. 
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usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu   
MP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2012 a Informaci o petiční akci v parku na 
Klárově na Praze 1 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
7. Ústní informace o činnosti SS HMP 
Ing. J. Juránek, ředitel SS HMP, konstatoval, že činnost proběhla v normálu. 
 
 
8.  Volba přísedících Městského soudu v Praze -  noví zájemci 
Jednání byla přítomna řed. ZIO MHP JUDr. Novaková.  
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení 4 kandidátů dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 5-0-0 
 
4. Různé - pokračování 
--- 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 12. 9. 2012 od 16,00 hodin v sídle MP HMP, Praha 10, 
Korunní 98. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková 
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Ing. P. Beran  
 
  JUDr. L. Teska Arnoštová 


	Zapsala: R. Procházková

